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Zápis z jednání
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady kraje Vysočina č. 1/2011

konaného dne 17. 2. 2011

Přítomni:
1. Marie Bohuslavová (místopředsedkyně) 7. Jaromír Brychta
2. Ladislav Nechvátal 8. Ladislav Nováček
3. Pavla Kučerová 9. Kamil Vejvoda
4. Josef Brůna 10. Jiří Vondráček (předseda)
5. Vítězslav Schrek 11. Jiří Bína (tajemník)
6. Jiří Hormandl

Nepřítomni (omluveni):
1. Ladislava Kratochvílová

Hosté:
1. Ladislav Bárta (KOUS)

Program:
1. Návštěva Dne otevřených dveří v Psychocentru (Národní týden manželství 2011) – sraz 

v zasedací místnosti C 3.27 a společný přechod do Psychocentra; časový rozsah 1 
hodina;

2. Zahájení, kontrola úkolů, schválení zápisu;
3. Informace z oblasti prorodinné politiky kraje;
4. Financování provozu poskytovatelů sociálních služeb v kraji Vysočina v roce 2011;
5. Financování domácí hospicové péče v roce 2011;
6. Návrh grantového programu Investujme v sociálních službách 2011;
7. Evropské projekty a jejich udržitelnost po ukončení financování z ESF;
8. Diskuze, různé;
9. Závěr.

1. Návštěva Dne otevřených dveří v Psychocentru (Národní týden manželství 2011)
Členové komise navštívili v rámci dne otevřených dveří Psychocentrum – manželskou 
a rodinnou poradnu kraje Vysočina. Olga Hinková, ředitelka zařízení, podala základní informace 
o organizaci, která poskytuje odborné sociální poradenství zaměřené na manželské a rodinné 
poradenství a terapii a zabývá se také oblastí sociálně právní ochrany dětí a náhradní rodinné 
péče.
Jiří Vondráček, předseda komise, poděkoval za přijetí a možnost prohlídky Psychocentra. 

2. Zahájení, kontrola úkolů, schválení zápisu
Jiří Vondráček, předseda Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady kraje Vysočina, 
přivítal všechny přítomné a zahájil jednání. Dle počtu přítomných členů konstatoval, že je komise 
usnášeníschopná. 
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Přednesl návrh programu, který byl 10 hlasy schválen. K zápisu z minulého jednání nebyly 
vzneseny žádné připomínky. 
Na stůl obdrželi členové komise informaci o plnění usnesení přijatých komisí. Jiří Vondráček 
provedl rekapitulaci stavu řešení úkolů z minulého jednání komise.

3. Informace z oblasti prorodinné politiky kraje
Členové komise obdrželi s předstihem podkladový materiál.

Marie Bohuslavová popsala průběh tvorby koncepce prorodinné politiky kraje Vysočina. První 
aktivity začaly již v roce 2006 přijetím projektu Rodinné pasy a podporou mateřských center. 
Pracovní skupina se seznámila s Národní koncepcí rodinné politiky a manuálem MPSV k tvorbě 
rodinné politiky na úrovni krajů a obcí. Dále pak s projekty zpracovanými a realizovanými v kraji 
Vysočina Českým svazem žen ve spolupráci s agenturou Dema.
V roce 2009 byl připravován projekt mezinárodní spolupráce v rámci Operačního programu 
Lidské zdroje a zaměstnanost. Projekt však nebyl finančně podpořen.
V roce 2010 bylo dohodnuto s Přírodovědeckou fakultou Univerzity Karlovy v Praze, že analýza 
potřeb rodin kraje Vysočina bude zpracována formou diplomové práce. Ta však doposud nebyla 
vyhotovena. 
Odbor sociálních věcí se rozhodl využít sociologickou agenturu Dema k vytvoření analýzy 
prorodinných postojů obyvatel kraje Vysočina, která bude sloužit jako jeden z podkladů 
koncepční studie Analýza potřeb rodin kraje Vysočina, kterou zpracovává společnost 
Sociotrendy Olomouc. 
Marie Bohuslavová doplnila, že dne 31. 3. 2011 se uskuteční konference „Rodinná politika 
v centru pozornosti krajů a obcí“. Konference se uskuteční na krajském úřadě a členové komise 
jsou na ni zváni.

Úkol: zaslat členům komise seznam osob v jednotlivých pracovních skupinách a dotazník, který 
je součástí celkového šetření
Odpovědnost: tajemník, koordinátorka
Termín: 31. 3. 2011

Usnesení 001/01/2011/Kspp 
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady kraje Vysočina
bere na vědomí
informaci o průběhu prací na koncepci rodinné politiky dle materiálu KSPP-01-2011-03.
Usnesení bylo přijato 10 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).

4. Financování provozu poskytovatelů sociálních služeb v kraji Vysočina v roce 2011
Členové komise obdrželi s předstihem podkladový materiál.

Jiří Bína uvedl, že došlo k určitému dílčímu omezení finančních prostředků ze státního rozpočtu. 
Pro kraj Vysočina to znamená, že bude muset pro financování sociálních služeb využít rezervu 
ze schváleného rozpočtu na rok 2011. Vlastní prostředky kraje zůstaly ve schváleném rozpočtu 
v téměř stejném rozsahu jako v roce 2010.
Většina organizací, které zřizují obce nebo NNO již má schválené dotace z MPSV ve výši 
odpovídající dotacím z roku 2010. Z rozpočtu kraje byly poskytnuty dotace ve výši 10 tis. Kč na 
lůžko domovům pro seniory a pro NNO byly z rozpočtu kraje zaslány dotace ve výši 8 % součtu 
dotace MPSV a kraje v roce 2010. Rovněž pečovatelská služba byla dofinancována na úroveň 
75 tis. Kč na úvazek u nevyjíždějících do okolních obcí a 140 Kč na úvazek u služeb, které 
zabezpečují území více obcí. Ve schváleném rozpočtu na rok 2011 zbývá 13 mil. Kč, které 
nebyly dosud rozděleny.
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Odbor sociálních věcí provede analýzu odůvodnění zachování některých sociálních služeb 
v rámci schváleného rozpočtu. Souběžně připraví návrh změn v síti sociálních služeb tak, aby 
bylo omezeno překrývání služeb z hlediska územní působnosti a cílové skupiny a aby byla 
zvýšena ekonomická efektivita.

Jiří Vondráček uvedl, že mu chybí informace o komunikaci s organizacemi, kterých se uvedená 
opatření týkají. Dále informace o tom, zda dotčené organizace získaly dotaci z MPSV a jaký by 
byl postup (v souvislosti s přijatými dotacemi), kdyby byla činnost organizace ukončena během 
roku. Zda by byla činnost organizací ukončena po dohodě nebo by to byl jednostranný krok kraje 
Vysočina. Zda některé organizace samy neuvažují o ukončení činnosti.

Jiří Bína doplnil, že s organizacemi probíhají jednání, při kterých jsou zjišťovány jejich konkrétní 
potřeby. V podkladovém materiálu jsou uvedeny ty služby, u kterých existují vážné pochybnosti 
o jejich nezbytnosti v síti sociálních služeb a nebylo u nich doporučeno financování z MPSV 
s tím, že pokud bude rozhodnuto o zachování služby, bude dofinancována z prostředků kraje 
Vysočina.

Informace o připravovaném návrhu na dofinancování sociálních služeb bude členům komise 
k případným připomínkám zaslána elektronicky.

Usnesení 002/01/2011/Kspp 
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady kraje Vysočina
souhlasí
s postupem, který se týká prověřování efektivity financování sociálních služeb a prověřování její 
potřebnosti dle materiálu KSPP-01-2011-04.
Usnesení bylo přijato 10 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).

5. Financování domácí hospicové péče v roce 2011
Členové komise obdrželi s předstihem podkladový materiál.

Jiří Bína okomentoval podkladový materiál, který obsahuje informace o současném zabezpečení 
a stavu financování domácí hospicové péče a finančním zabezpečení pro rok 2011. Součástí 
podkladového materiálu je také Výzva k podávání žádostí o dotace na provozování hospicové 
péče na rok 2011, která již byla schválena radou kraje. Konečný návrh dotací pro jednotlivé 
poskytovatele bude zpracován na základě doporučení hodnotící komise, ve které budou mimo 
jiné delegování dva členové z komise sociální a pro oblast protidrogové politiky.
Odbor sociálních věcí navrhuje v dlouhodobějším časovém horizontu zavést systém víceletého 
financování, jehož podmínky předloží k projednání v komisi.

Usnesení 003/01/2011/Kspp 
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady kraje Vysočina
bere na vědomí
informaci o financování provozu domácí hospicové péče v roce 2011 dle materiálu KSPP-01-
2011-05, př. 1 a KSPP-02-2011-05, př. 2,
deleguje
do hodnotící komise pro řízení o dotacích na provozování hospicové péče v roce 2011 tyto 
zástupce: Pavla Kučerová, Kamil Vejvoda a
žádá
o předložení podkladů na zajištění víceletého financování hospicové péče, na základě 
vyhodnocení výběrového řízení na provozovatele hospicové péče pro rok 2011.
Usnesení bylo přijato 10 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).
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6. Návrh grantového programu Investujme v sociálních službách 2011
Členové komise obdrželi s předstihem podkladový materiál.

Jiří Bína uvedl, že tento grantový program byl vyhlášen již v roce 2010. Celkový objem 
alokovaných finančních prostředků je ve výši 2,5 mil. Kč. Minimální podíl příjemce podpory tvoří 
30 % celkových nákladů projektu. Minimální výše finančních prostředků poskytnutých na jeden 
projekt je 40 tis. Kč, maximální výše příspěvku činí 200 tis. Kč.
Členové komise následně diskutovali o možnosti rozšíření příjemců dotace o fyzické osoby 
poskytující sociální služby a o tom, zda je vhodné financovat také pořizování osobních 
automobilů. K oběma otázkám se členové komise vyjádřili kladně s tím, že by ve smlouvě měla 
být uvedena jako podmínka doba registrace služby minimálně 2 roky a udržitelnost služby 
vázaná na dotaci také 2 roky.
Projednávána byla také podoba specifických kritérií, zejména kritérium c) velikost žadatele 
a maximální výše dotace. Výše podpory, stejně tak jako specifická kritéria, zůstala stejná jako 
v loňském roce.

V průběhu jednání zasedání opustili členové komise Josef Brůna a Vítězslav Schrek.

Usnesení 004/01/2011/Kspp 
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady kraje Vysočina
doporučuje
radě kraje doporučit zastupitelstvu kraje ke schválení grantový program Investujme v sociálních 
službách 2011 se zahrnutím možnosti financování pořízení osobních automobilů, které považuje 
za nezbytný pracovní prostředek k poskytování terénních a některých ambulantních sociálních 
služeb a
doporučuje
zapracovat do smlouvy dobu registrace služby minimálně 2 roky a udržitelnost služby také 2 
roky.
Usnesení bylo přijato 8 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).

7. Evropské projekty a jejich udržitelnost po ukončení financování z ESF
Členové komise obdrželi s předstihem podkladový materiál.

Po krátké diskusi přijali členové komise usnesení, které se týká návrhu opatření, která umožní 
zvládnout financování sociálních služeb po ukončení možnosti financování z ESF.

Usnesení 005/01/2011/Kspp 
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady kraje Vysočina
doporučuje
k realizaci tato opatření:

1. Odbor sociálních věcí zajistí přípravu navazujícího individuálního projektu.
2. Odbor sociálních věcí zajistí prostřednictvím seminářů i dalších komunikačních nástrojů 

informovanost místních samospráv i veřejnosti o individuálním projektu, jeho přínosech i 
o principech financování sociálních služeb, které jsou v něm zahrnuty.

3. Kraj se společně s představiteli místních samospráv dohodne na závazném systému 
finanční spoluúčasti na zajištění dohodnutých sociálních služeb potřebných pro místní 
komunitu.

4. Představitelé kraje budou v jednáních o přechodu systému financování sociálních služeb 
na kraje prosazovat požadavek závazné dohody na řešení problému financování 
sociálních služeb po ukončení financování Z ESF.

Usnesení bylo přijato 8 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).
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8. Diskuze, různé
Termín příštího zasedání byl stanoven na čtvrtek 31. března 2011 před zahájením 
konference k prorodinné politice. 

9. Závěr
Předseda poděkoval přítomným za účast a ukončil jednání.

Jiří Vondráček v. r.
předseda Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady kraje Vysočina

Zpracovala a zapsala Dana Vrábelová dne 22. 2. 2011




